
ACTA DE LA JUNTA MUNICIPAL DEL DISTRITO ESTE

N.º de Acta: 1

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 31. enero. 2023

Hora inicio / fin: 20:00 / 21:05

Lugar: Cámara Agraria Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Miembros Asistentes:

JORGE RIBES VICENTE Presidente 

OCTAVIO TRAVER PERALTA Vicepresidente – Concejal (PSPV)

LUCIANO FERRER PONS Concejal (VOX)

JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA Vecino (Alcaldía)

SERGIO TOLEDO LLORENS Vecino (Partido Popular) 

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ Asoc. VV Gumbau

ESTEBAN ADELL BOIX Asoc.VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT Asoc. VV Rafalafena dels Tarongers

Miembros Ausentes:

Pendiente de nombrar Vecino (Alcaldía)

RAFA JIMÉNEZ CÉVOL Vecino (Ciudadanos)

VICKY AMORES HEREDIA Asoc. VV Rafalafena (*)

JOSÉ D. PARRA CUARTERO Asoc. VV Dr. Marañón y Adyacentes (*)

JOAN BERNAT MAYOR AMPA CP Lluis Revest (*)

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por el señor Presidente se abre la sesión dando paso al siguiente orden del día:

C
ód

. V
al

id
ac

ió
n:

 4
PX

ZR
AK

24
H

H
9D

S7
XD

7M
JJ

K5
M

4 
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
 h

ttp
s:

//s
ed

e.
ca

st
el

lo
.e

s/
 

D
oc

um
en

to
 fi

rm
ad

o 
el

ec
tró

ni
ca

m
en

te
 d

es
de

 la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pá

gi
na

 1
 d

e 
6 



1º.- Aprobación del Acta de la sesión anterior de fecha 27 de diciembre de 
2022.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes con la siguiente salvedad 
presentada por el señor Vicepresidente Octavio Traver Peralta: con referencia a la petición 
del informe policial sobre el acto que tubo lugar en el Parque Rafalafena, que se ha vuelto 
a solicitar dicho informe por segunda vez y no han recibido respuesta, el señor Octavio 
Traver quiere aclarar que después de hablar del tema, por whatsapp, con la señora Vicky 
Amores y enviarme el documento que presentó David Muñoz Pérez en el que solicitaba la 
entrega  del  informe;  después  de  consultar  el  núm de  registro  vi  que  se  le envió  una 
notificación de fecha 1 de septiembre de 2022 y núm registro de salida 40555 en la que les 
informábamos que "la solicitud está sujeta al pago de una tasa, la cual liquidación deberá 
de acompañar  a la  instancia  de solicitud…",  y que esa notificación fue recibida por  el 
interesado y nunca contestada.

2º.-   Intervención  del  Concejal  Francesc  Mezquita  que  hablará  sobre  la 
plataforma de Participación Ciudadana DecidimCastelló 2023-2024.

El  señor  Presidente  cede  la  Palabra  al  Concejal  responsable  del  área  de 
Participación Ciudadana Francesc Mezquita al que le acompaña también el Técnico de 
dicha Área Victor Escuin. En una breve intervención tanto del Concejal como del Técnico 
de Participación Ciudadana, explican a los miembros de la Junta el funcionamiento de la 
plataforma  DecidimCastelló  2023-2024  y  las  novedades  que  ésta  incorpora.  En  estos 
momentos se encuentran en la fase de presentación de propuestas a través de la web 
decidim.castello.es, hasta el 31 de marzo de 2023, en las que podrán aportar ideas para 
mejorar  los  Distritos  en  temáticas  como  urbanismo,  movilidad,  seguridad  ciudadana, 
limpieza, servicios municipales, asociaciones y actividades socioculturales, etc.

3º.- Asuntos Pendientes. 

El señor Presidente cede la palabra al señor Secretario, que comenta alguno de 
los asuntos contestados de juntas anteriores. Contestando a la pregunta por la viabilidad 
de las tarjetas de los contenedores y la gente que las utiliza, los servicios técnicos han 
respondido lo siguiente: “las tarjetas que se han repartido por los buzones del barrio de 
Rafalafena sirven para identificar a los usuarios del sistema Reciclos de Ecoembes. Este 
sistema persigue fomentar la separación de latas y botellas de bebida en el contenedor 
amarillo  y  por  ello  se  le  conoce  como  Sistema  de  Devolución  y  Retorno.  Para  su 
implantación se han instalado contenedores de envases y embalajes dotados de un aro 
inteligente en la vía pública y se ha repartido tarjetas a los potenciales usuarios. Se trata de 
una prueba piloto que pretende alcanzar  a una población de aproximadamente 20.000 
personas. El propósito de dicha prueba piloto es probar su funcionamiento y recopilar datos 
sobre su uso que permitan diseñar su instalación definitiva en toda la ciudad. 

El procedimiento es que cuando un usuario va a depositar un residuo de este tipo, 
primero debe acercar la tarjeta al  aro inteligente para ser identificado por el  sistema y 
después  depositar  las  latas  y  botellas  de  bebida  de  las  que  se  quiere  deshacer. 
Posteriormente podrá abrir la aplicación en su dispositivo móvil dónde le aparecerán las 
recompensas obtenidas, 1 por cada residuo de envases depositado, y podrá canjearlas 
posteriormente  por  incentivos  sostenibles  (mediante  sorteos  o  donaciones).  Para  ello, 
previamente debe hacer creado su cuenta en la aplicación de Reciclos.”

4º.- Ruegos y preguntas.

Interviene José M. Rebollo de la Rosa. El señor Rebollo comenta que en otras 
ciudades españolas y también de la Comunidad Europea, en los proyectos urbanísticos los 
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promotores incluyen en ellos unas zonas destinadas a parques infantiles distintos a los 
habituales, en los que se fomenta el aumento de la creatividad en los niños, también hay 
zonas especiales para mayores. Aquí en Castellón no se da este hecho y estaría bien que 
se pudieran implementar dichas zonas.

Interviene Eva M.ª Jiménez Jiménez. La señora Jiménez comenta que en la Av 
del Mar frente a la parada del Tram situada junto al antiguo recinto del Mercado del Lunes 
hay un espacio de carga y descarga entre los contenedores de residuos, pero que se va 
reduciendo por la colocación de más contenedores. Reorganizar la colocación de dichos 
contenedores y habilitar un mayor espacio para la zona de carga y descarga.

Interviene  Sergio Toledo Llorens. El señor Toledo comenta en primer lugar la 
presencia de ratas en la zona de Censal,  sobre todo junto a los solares que no están 
limpios, llenos de hierbas. Se debería activar la Ordenanza de solares para su limpieza 
independientemente de la actuación del servicio de desratización.

En segundo lugar comenta que en la nueva Av de Lidón en la rotonda hay un 
semáforo que no tiene pulsador para peatones. Es una rotonda en en ciertas horas del día 
no tiene sentido que los vehículos estén parados cuando no hay peatones que quieran 
pasar. La colocación de un pulsador evitaría esa espera innecesaria de los vehículos.

Interviene Esteban Adell Boix. El señor Adell comenta en primer un problema de 
ruidos  provocado  por  los  servicios  de  limpieza  (barredora  y  camión  de  recogida). 
Concretamente los sábados la barredora está limpiando a las 7:30 de la mañana. Por si 
pudieran  empezar  a  limpiar  por  otras  zonas  donde  no  estuviera  tan  urbanizado.  Y  el 
camión de recogida, cuando pasa por la noche/madrugada al vaciar los contenedores en el 
camión generan mucho ruido.  Si  se podría tomar alguna medida para minimizar  dicho 
ruido.

Comenta también el señor Adell que dado que el mesón del vino no irá ubicado en 
el bulevar Vicente Blasco Ibáñez; se colocará detrás del nuevo recinto del Mercado del 
Lunes,  se  tomen las  medidas  oportunas  en  cuanto  a  la  seguridad  de  los  peatones  y 
vehículos, que se desplacen a dicha zona.

Interviene  Issancka Rodríguez Monserrat. La señora Rodríguez insiste en que 
debe pasar  la  barredora por  el  grupo Rafalafena dels  Tarongers,  ya que las  baldosas 
blancas están muy sucias; los jardines están sin retocar; falta hacer el rebaje de la acera 
para  el  acceso  de  ambulancia  o  bomberos;  colocar  señales  para  recordar  que  hay 
obligación de recoger los excrementos de perros en la vía pública; vigilancia policial  en la 
zona de los institutos Penyagolosa y Sos Baynat por el tema del consumo de drogas de 
adolescentes.  Y  finalmente  la   señora  Rodríguez  demanda  una  vez  mas  que  el 
Ayuntamiento les facilite un local para poder realizar correctamente las actividades de la 
asociación Rafalafena dels Tarongers al igual que disponen otras asociaciones.

Y no habiendo más asuntos que tratar se levanta la sesión, siendo las veintiuna 
horas y cinco minutos, extendiéndose de ella la presente acta firmada por el Presidente y 
el Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al margen)
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ACTA DE LA JUNTA MUNICIPAL DEL DISTRICTE EST

Núm. d'Acta: 1

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 31. gener. 2023

Hora inicie / fi: 20:00 / 21:05

Lloc: Cambra Agrària Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Membres Assistents:

JORGE RIBES VICENTE Presidente 

OCTAVIO TRAVER PERALTA Vicepresidente – Concejal (PSPV)

LUCIANO FERRER PONS Concejal (VOX)

JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA Vecino (Alcaldía)

SERGIO TOLEDO LLORENS Vecino (Partido Popular) 

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ Asoc. VV Gumbau

ESTEBAN ADELL BOIX Asoc.VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT Asoc. VV Rafalafena dels Tarongers

Membres Absents:

Pendiente de nombrar Vecino (Alcaldía)

RAFA JIMÉNEZ CÉVOL Vecino (Ciudadanos)

VICKY AMORES HEREDIA Asoc. VV Rafalafena (*)

JOSÉ D. PARRA CUARTERO Asoc. VV Dr. Marañón y Adyacentes (*)

JOAN BERNAT MAYOR AMPA CP Lluis Revest (*)

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel senyor President s'obri la sessió donant pas al següent ordre del dia:

1r.- Aprovació de l'Acta de la sessió anterior de data 27 de desembre de 
2022.

S'aprova  per  unanimitat  dels  membres  assistents  amb  la  següent  excepció 
presentada pel senyor Vicepresident Octavio Traver Peralta: amb referència a la petició de 
l'informe  policial  sobre  l'acte  que  va  tindre lloc  al  Parc  Rafalafena,  que  s'ha  tornat  a 
sol·licitar este informe per segona vegada i no han rebut resposta, el senyor Octavio Traver 
vol aclarir que després de parlar del tema, per whatsapp, amb la senyora Vicky Amores i 
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enviar-me el  document  que va presentar  David  Muñoz Pérez  en el  qual  sol·licitava  el 
lliurament de l'informe; després de consultar el núm de registre vaig veure que se li  va 
enviar una notificació de data 1 de setembre de 2022 i núm registre d'eixida 40555 en la 
qual  els  informàvem  que  "la  sol·licitud  està  subjecta  al  pagament  d'una  taxa,  la  qual 
liquidació haurà d'acompanyar a la instància de sol·licitud…", i que esta notificació va ser 
rebuda per l'interessat i mai contestada.

2n.-  Intervenció  del  Regidor  Francesc  Mezquita  que  parlarà  sobre  la 
plataforma de Participació Ciutadana DecidimCastelló 2023-2024.

El  senyor  President  cedeix  la  Paraula  al  Regidor  responsable  de  l'àrea  de 
Participació Ciutadana Francesc Mezquita al  qual  li  acompanya també el Tècnic  d’esta 
Àrea Victor Escuin. En una breu intervenció tant del Regidor com del Tècnic de Participació 
Ciutadana,  expliquen  als  membres  de  la  Junta  el  funcionament  de  la  plataforma 
DecidimCastelló 2023-2024 i les novetats que esta incorpora. En estos moments es troben 
en la fase de presentació de propostes a través de la web decidim.castello.es, fins al 31 de 
març de 2023, en les quals podran aportar idees per a millorar els Districtes en temàtiques 
com a urbanisme, mobilitat, seguretat ciutadana, neteja, serveis municipals, associacions i 
activitats socioculturals, etc.

3r.- Assumptes Pendents. 

El senyor President cedeix la paraula al senyor Secretari, que comenta algun dels 
assumptes contestats de juntes anteriors. Contestant a la pregunta per la viabilitat de les 
targetes  dels  contenidors  i  la  gent  que  les  utilitza,  els  serveis  tècnics  han  respost  el 
següent: “les targetes que s'han repartit per les bústies del barri de Rafalafena serveixen 
per  a identificar  als  usuaris  del  sistema recicles  d'Ecoembes.  Este sistema persegueix 
fomentar la separació de llandes i botelles de beguda en el contenidor groc i per això se'l 
coneix com a Sistema de Devolució i  Retorn. Per a la seua implantació s'han instal·lat 
contenidors d'envasos i embalatges dotats d'un cércol intel·ligent en la via pública i s'ha 
repartit targetes als potencials usuaris. Es tracta d'una prova pilot que pretén aconseguir a 
una població d'aproximadament 20.000 persones. El propòsit d’esta prova pilot és provar el 
seu  funcionament  i  recopilar  dades  sobre  el  seu  ús  que  permeten  dissenyar  la  seua 
instal·lació definitiva en tota la ciutat. 

El procediment és que quan un usuari depositarà un residu d’este tipus, primer ha 
d'acostar la targeta al cércol intel·ligent per a ser identificat pel sistema i després depositar 
les  llandes  i  botelles  de beguda de les  quals  es vol  desfer.  Posteriorment  podrà  obrir 
l'aplicació en el seu dispositiu mòbil on li apareixeran les recompenses obtingudes, 1 per 
cada  residu  d'envasos  depositat,  i  podrà  canviar-les  posteriorment  per  incentius 
sostenibles (mitjançant sortejos o donacions). Per a això, prèviament ha de fer creat el seu 
compte en l'aplicació de recicles.”

4t.- Precs i preguntes.

Intervé  José M.  Rebollo de la Rosa. El senyor  Rebollo comenta que en altres 
ciutats  espanyoles  i  també  de  la  Comunitat  Europea,  en  els  projectes  urbanístics  els 
promotors inclouen en ells unes zones destinades a parcs infantils diferents als habituals, 
en els  quals  es  fomenta  l'augment  de la  creativitat  en els  xiquets,  també hi  ha zones 
especials per a majors. Ací a Castelló no es dona  este fet i estaria bé que es pogueren 
implementar estes zones. C
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Intervé Eva M.ª Jiménez Jiménez. La senyora Jiménez comenta que en la Av de 
la Mar enfront de la parada del Tram situada al costat de l'antic recinte del Mercat del 
Dilluns hi ha un espai de càrrega i descàrrega entre els contenidors de residus, però que 
es va reduint  per la col·locació de més contenidors.  Reorganitzar la col·locació  d’estos 
contenidors i habilitar un major espai per a la zona de càrrega i descàrrega.

Intervé  Sergio  Toledo  Llorens. El  senyor  Toledo  comenta  en  primer  lloc  la 
presència de rates en la zona de Censal, sobretot al costat dels solars que no estan nets, 
plens  d'herbes.  S'hauria  d'activar  l'Ordenança  de  solars  per  a  la  seua  neteja 
independentment de l'actuació del servei de desratització.

En segon lloc comenta que en la nova Av de Lidón en la rotonda hi ha un semàfor 
que no té polsador per a vianants. És una rotonda en la que a certes hores del dia no té 
sentit  que els vehicles estiguen parats quan no hi  ha vianants que vulguen passar.  La 
col·locació d'un polsador evitaria eixa espera innecessària dels vehicles.

Intervé Esteban Adell Boix. El senyor Adell comenta en primer un problema de 
sorolls provocat pels serveis de neteja (barredora i camió de recollida). Concretament els 
dissabtes  la  barredora  està netejant  a les 7.30 del  matí.  Per  si  pogueren començar  a 
netejar per altres zones on no estiguera tan urbanitzat. I el camió de recollida, quan passa 
a la nit/matinada en buidar els contenidors en el camió generen molt soroll. Si es podria 
prendre alguna mesura per a minimitzar este soroll.

Comenta també el senyor Adell que atés que la Mesó del vi no anirà situat en el 
bulevard  Vicente  Blasco  Ibáñez;  es  col·locarà  darrere  del  nou  recinte  del  Mercat  del 
Dilluns, es prenguen les mesures oportunes quant a la seguretat dels vianants i vehicles, 
que es desplacen a eixa zona.

Intervé  Issancka Rodríguez Monserrat. La senyora Rodríguez insisteix que ha 
de passar la barredora pel grup Rafalafena dels Tarongers, ja que les rajoles blanques 
estan molt brutes; els jardins estan sense retocar; falta fer el rebaixe de la vorera per a  
l'accés d'ambulància o bombers; col·locar senyals per a recordar que hi ha obligació de 
recollir  els  excrements  de gossos  en la  via  pública;  vigilància  policial  en  la  zona dels 
instituts  Penyagolosa  i  Sos  Baynat  pel  tema  del  consum  de  drogues  d'adolescents.  I 
finalment la senyora Rodríguez demanda una vegada mes que l'Ajuntament els facilite un 
local  per  a  poder  realitzar  correctament  les  activitats  de  l'associació  Rafalafena  dels 
Tarongers igual que disposen altres associacions.

I no havent-hi més assumptes que tractar s'alça la sessió, sent les vint-i-una hores 
i cinc minuts, estenent-se d'ella la present acta signada pel President i el Secretari.

(Document signat electrònicament al marge)
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